

La version française ci-dessous

May 17, 2021

Standing Senate Committee on Aboriginal Peoples  
Senate of Canada  
Ottawa, ON  
K1A 0A4

Dear Senators,

We, the undersigned Catholic religious orders and organizations, are writing to express our support for Bill C-15, an Act respecting the United Nations Declaration on the Rights of Indigenous peoples (UNDRIP). Trusting the House of Parliament will pass Bill C-15 in the coming days, we urge the Senate to pass this legislation before the 2021 Summer recess, so it is not lost, as occurred with Bill C-262.

We see Bill C-15 as a critical step toward reconciliation with Indigenous peoples. It affirms UNDRIP as a universal international human rights instrument with application in Canadian law. Furthermore, it requires the federal government to work with Indigenous peoples to develop a national action plan with priorities and deadlines, and to bring federal laws into line with the Declaration.

Honouring the human rights of Indigenous peoples is a necessary foundation for just relations in Canada. Call to Action #48 of the Truth and Reconciliation Commission counsels all faith groups in Canada to formally adopt and comply with the principles, norms and standards of UNDRIP as a framework for reconciliation. In this spirit, our support for Bill C-15 is an expression of our commitment to reconciliation with humility. It is part of wider efforts to decolonize our minds and hearts, work against racism, and develop just relationships.

Implementation of the Declaration is an important step in deepening the reconciliation process in Canada. We urge you to do your part by passing this legislation during the current session.

Sincerely,

17 mai 2021

Comité sénatorial permanent des peuples autochtones  
Sénat du Canada  
Ottawa, ON  
K1A 0A4

Chères Sénatrices et chers Sénateurs,

Nous, les ordres religieux catholiques et organisations soussignées, vous écrivons pour exprimer notre soutien au projet de loi C-15, Loi sur la Déclaration des Nations Unies sur les droits des peuples autochtones (DNUDPA). Confiants que la Chambre du Parlement adoptera le projet de loi C-15 dans les prochains jours, nous demandons instamment au Sénat d'adopter cette loi avant le congé estival de 2021, afin qu'elle ne soit pas perdue, comme cela s'est produit avec le projet de loi C-262.

Nous considérons le projet de loi C-15 comme une étape essentielle vers la réconciliation avec les peuples autochtones. Il affirme que le DNUDPA est un instrument international universel des droits de la personne qui s'applique au droit canadien. En outre, il exige du gouvernement fédéral qu'il travaille avec les peuples autochtones pour élaborer un plan d'action national assorti de priorités et d'échéances, et qu'il mette les lois fédérales en conformité avec la Déclaration.

Le respect des droits humains des peuples autochtones est une base nécessaire pour des relations justes au Canada. L'Appel à l'action no 48 de la Commission vérité et réconciliation demande à tous les groupes confessionnels du Canada d'adopter officiellement et de respecter les principes, les normes et les standards de la DNUDPA comme cadre de réconciliation. Dans cet esprit, notre soutien au projet de loi C-15 est l'expression de notre engagement à la réconciliation en toute humilité. Il s'inscrit dans le cadre d'efforts plus larges visant à décoloniser nos esprits et nos cœurs, à lutter contre le racisme et à établir des relations justes.

La mise en œuvre de la Déclaration est une étape importante dans l'approfondissement du processus de réconciliation au Canada. Nous vous exhortons à faire votre part en adoptant cette loi au cours de la présente session.

Sincèrement,



Joint Ecological Ministry (JEM) is a collaboration of religious communities and partners using their resources to promote caring for Creation and living within planetary limits.

Contact: Sue Wilson, CSJ  
Office for Systemic Justice  
Federation of Sisters of St. Joseph of Canada  
519-432-3781 ext. 402  
[swilson@csjcanada.org](mailto:swilson@csjcanada.org)

### **Signatories/ Signataires:**

#### **Communities & Organizations/Communautés & Organisations (36)**

Conférence religieuse canadienne / Canadian Religious Conference  
Sisters of St. Joseph in Canada  
Office for Systemic Justice, Federation of Sisters of St. Joseph of Canada  
Jesuit Forum for Social Faith and Justice  
Sisters of Our Lady of the Missions (RNDM)  
Holy Redeemer Parish  
Sisters of Providence of St. Vincent de Paul  
Centre Oblat: A Voice for Justice  
Province Notre-Dame du Cap, Oblates of Mary Immaculate  
Our Lady's Missionaries  
Ursulines of Chatham  
Martha Justice Ministry, Sisters of St. Martha, Antigonish

Sisters of Providence  
Sisters of Mercy of Newfoundland  
Le Sœurs Missionnaires de l'Immaculée Conception  
Soeurs de la Charité d'Ottawa  
Sisters of St. Joseph of Toronto  
St. Basil's Catholic Church Mission and Social Justice Committee, Ottawa  
Catholique, paroisse St Joachim, Chute à Blondeau  
Congregation of Notre Dame  
Development and Peace/Caritas Canada Toronto Diocesan Council  
OMI Lacombe Canada, Missionary Oblates of Mary Immaculate  
Sister of St. Joseph of Sault Ste Marie  
Paroisse St-Joachim  
Centre justice et foi  
Missionary OBLATE SISTERS  
Mary of Magdala Inclusive Catholic Community  
Visitation Province, Congregation of Notre Dame  
Sisters of the Holy Names of Jesus and Mary, US-ON  
Ursulines of Prelate  
Sisters, Faithful Companions of Jesus (FCJ)  
Sisters of Saint Anne  
St. Brendan's Parish  
Canadian Augustinian Centre for Social Justice  
Basilian Fathers  
Office de la pastorale sociale du diocèse catholique de Montréal